



تعميم
GACA Circular

To: All GACA Certificated Air Operators.

إلى: جميع المشغلين الجويين المرخصين من قبل الهيئة .

Subject: Monitoring of Cosmic Radiation Exposure in Aviation.

الموضوع: مراقبة التعرض للأشعة الكونية في مجال الطيران.

Reference:

Letter of the Nuclear and Radiological Regulatory Commission (NRRC) (No.41200430 Dated 07/03/1441 H)

المرجع:

خطاب هيئة الرقابة النووية والإشعاعية رقم 41200430 وتاريخ 1441/03/07 هـ

Background:

Reference to the letter of the Nuclear and Radiological Regulatory Commission (NRRC) (No.41200430 Dated 07/03/1441 H) which included the determination that the exposure of air crews to cosmic radiation is an occupational hazard, and thus requiring the appropriate monitoring by the Nuclear and Radiological Regulatory Commission (NRRC), all GACA certificated Air Operators are required to be authorized by Nuclear and Radiological Regulatory Commission (NRRC) to perform the appropriate measurements and recording of such exposures.

نبذة:

إشارة الى خطاب هيئة الرقابة النووية والإشعاعية رقم 41200430 وتاريخ 1441/03/07 هـ والمتضمن اعتبار تعرض الطيارين وطواقم الملاحه الجوية لجرعات الإشعاعات الكونية خطر مهني يتطلب مراقبته من قبل هيئة الرقابة النووية والإشعاعية فإن جميع مشغلي الطيران المرخصين من قبل الهيئة يتوجب عليهم الحصول على الترخيص المطلوب من قبل هيئة الرقابة النووية والإشعاعية لقياس ووثيق تلك الجرعات حسب المعايير الدولية .

Instructions:

All GACA certificated Air Operators are required to contact the Nuclear and Radiological Regulatory Commission (NRRC) for obtaining the required authorization.

التعليمات:

على جميع المشغلين الجويين المرخصين من قبل الهيئة التواصل مع هيئة الرقابة النووية والإشعاعية للتنسيق حيال الحصول على التراخيص المطلوبة

NRCC Contact :

Dr.Ahmed Basfar
Tel-office : 0118085322
Fax: 0118083839
Mob: 0505415967
Email : dorp@nrcc.gov.sa

للتواصل مع هيئة الرقابة النووية والإشعاعية :

سعادة الدكتور أحمد بن علي بصفر

هاتف- مكتب : 0118085322

فاكس: 0118083839

جوال : 0505415967

بريد الكتروني : dorp@nrcc.gov.sa

ياسر بن منصور المعيوف
Yassir M Al-Mayoof

مساعد رئيس الهيئة العامة للطيران المدني لمعايير الطيران
Assistant President of General Authority of Civil Aviation
Aviation Standards